



CHCA Spotlight

Season's Greetings

As 2025 comes to a close, the Canadian Home Care Association extends warm wishes to our members, partners, and home care community. May this season bring you rest, joy, and time with loved ones. Thank you for your dedication to supporting quality home and community care across Canada - we look forward to continuing our work together in 2026.

National Caregiver Day – Save the Date

Mark your calendars for April 7, 2026! We're celebrating National Caregiver Day and shining a light on the vital role caregivers play across Canada. More details to come. If you're interested in learning more or contributing to the day, please reach out to chca@cdnhomecare.ca

Voices in Home Care

Breakfast on the Hill: Bringing Palliative Care to Federal Decision-Makers



Daniel Nowoselski, Senior Advocacy Manager, Canadian Cancer Society



Cheryl Spencer, Interim CEO, Canadian Hospice Palliative Care Association



Sarah Adams, Policy & Advocacy Lead, CHCA

The **Canadian Home Care Association** (CHCA), the **Canadian Cancer Society** (CCS), and the **Canadian Hospice Palliative Care Association** (CHPCA), together with fellow members of the **Palliative Care Coalition of Canada** (PCCC), were proud to co-plan and host the Breakfast on the Hill on November 19, 2025, held in-person at the National Arts Centre in Ottawa. This advocacy event brought together CHCA members, health leaders, care providers, caregivers, and federal policymakers to spotlight the urgent need for continued federal investment in palliative care across Canada.

[Continue reading](#)

Member Showcase

Spectrum Brings Care to the Community with WTOHT iHelp Centre Program

Spectrum Health Care

Launched in October 2024, the iHelp Centres in Toronto Community Housing provide essential care services to residents at 100 High Park Avenue – bringing care closer to home and the community. Spectrum, a WTOHT partner, offers nursing services for four to six patient visits daily, enhancing residents' physical, mental, and emotional well-being.

[Read more about this program](#)

For more information contact: communications@spectrumhealthcare.com

Bella's Journey to Recovery - Sunnybrook-to-Home Program

VHA Home HealthCare

After a traumatic fall, Bella received expert acute care at Sunnybrook Health Sciences Centre. When it was time for Bella to be discharged home, she transitioned to care through the Sunnybrook-to-Home program with VHA Home HealthCare (VHA) helping to ensure Bella received the expert care she needed to continue recovering at home.

[Read the full story](#)

Contact information: Tracey Turriff, tturriff@vha.ca, 416-565-8483

Extramural Program in New Brunswick

Medavie Health Services New Brunswick

New Brunswick's Extramural Program piloted a wound care model featuring RN/LPN specialists supporting patients and clinicians. Benefits include improved healing outcomes, reduced complications, enhanced clinician expertise, and consistent best practices. Building on this success, EMP will implement a provincial wound care framework in home care across New Brunswick in 2026.

Contact: Marise Auffrey: marise.auffrey@medavienb.ca

The geko® device: Advanced Wound Strategies for Lower Limb Care - 2026 Series

Perfuse Medtec

Dr. Michael Stacey, Dr. R. Gary Sibbald, and Dr. Robyn Evans

Perfuse Medtec Inc in partnership with Nurses Specialized in Wound Ostomy Continence Canada (NSWOCC) and the Canadian Home Care Association (CHCA) will be offering our monthly webinar series. Three internationally recognized wound clinicians will discuss wound care strategies for lower limb care.

[Access the NSWOCC webinar website.](#)

For more information visit: <https://www.gekocodevices.com/>

Northwood Strengthens Psychological Safety in Homecare, One Wednesday at a Time

Northwood Homecare

As part of a broader Psychological Safety Pilot project, Northwood Homecare introduced Wellness Wednesdays. For a full year, mid-week wellness messages reminded field staff to take time for fun, connection, and self-care. From wellness bingo to challenges to improve hydration and sleep, staff loved receiving tips about how to recharge and support their wellbeing.

For more information, reach out to project co-lead Kim.Almeida@nwood.ns.ca.

Discover essential palliative care training for home care professionals

Pallium Canada - LEAP Home Care

LEAP Home Care from Pallium Canada is a dynamic interprofessional, online course that builds practical palliative care skills for home care teams, including PSWs and care aides. Tailored learning streams boost learners' confidence to manage symptoms, communicate effectively, and support patients and families living with life-limiting illness at home.

[Learn more about LEAP Home Care](#)

Launch of CIHI's Health System Context Series

Canadian Institute for Health Information (CIHI)

CIHI's Health System Context Series brings together key health metrics to provide a clearer, system-level view of each province and territory. Profiles include data from CIHI and other trusted sources, covering hospital care, long-term care, population, population health, and determinants of health.

[Learn more](#)

The geko® device: Reducing the Environmental Impact of Chronic Wound Care

Perfuse Medtec

Managing chronic lower limb wounds impacts a considerable number of consumables, the amount of time required by nurses to treat wounds, travel time in the community to deliver care, and medical waste that is sent to landfills.

The geko® device can mitigate these problems. A UK analysis that compared Standard of Care (SOC) to SOC and geko® demonstrated a reduction of nursing visits by 89.6%, costs by 64%, and medical waste to landfills by 87%.¹

1. Data on file FirstKind Ltd /NHS foundation Trust UK

Enquiries at: info@perfusemedtec.com

ECHO Corner

Project ECHO: Personal Care Providers

Seeing the Person Beyond the Behaviour: Responding with Understanding and Care

January 14, 2026 | 12:00 – 1:00 pm ET

Responsive behaviours are a person's meaningful expressions of unmet needs or distress, offering care providers important opportunities to recognize, respond, and adjust care in the moment. Recognizing and responding effectively is essential to mitigating risk, and ensuring that respect and quality of life are key elements of care. Learn practical ways to reduce stress, prevent escalation, and support compassionate, person-centred care.

[Learn More and Register](#)

Project ECHO: Integrated Seniors Care

Assessing Frailty in Complex Care: Balancing Risk, Judgment, and Care Planning

January 21, 2026 | 12:00 – 1:00 pm ET

Frailty assessment is more than scoring, it's a conversation that informs care planning. This session explores how tools like the Pictorial Fit-Frail Scale (PFFS) support meaningful assessment, the role of professional judgment, and the importance of understanding how older adults perceive risk. Drawing from the "Dignity of Risk" program, we examine how respectful dialogue and proactive planning can reduce stigma, increase engagement, and support person-centred decisions across home and primary care settings.

1 Mainpro+® Certified Activity credit

[Learn more and register](#)

In Case You Missed It

Launching Soon: Canada's Home Care and Support Services National Standard

Health Standards Organization is launching a new National Standard of Canada on *Home Care and Support Services* in January 2026. It addresses diverse home care and support client and care partner needs, workforce safety, continuous quality improvement, and much more.

[Sign up to be notified of its public release](#)

Parliamentary Petition for Palliative Care in Canada

CHCA is a proud member of the Palliative Care Coalition of Canada (PCCC), a group of more than 30 national organizations dedicated to improving palliative care for everyone in Canada. We believe that, to achieve high-quality palliative care for all Canadians, we need a well-funded, sustainable national strategy - one that recognizes home-based

palliative care as a priority within that plan. To that end, the PCCC's advocacy committee has launched a parliamentary petition calling on the federal government to renew its commitment to palliative care by investing an additional \$29.8 million to continue implementing the Framework on Palliative Care in Canada.

[Sign the petition](#)

Get Involved



ECHO Care of the Elderly: Dementia Series

ECHO COE is a provincial ministry of health-funded program delivered out of Baycrest in partnership with North East Specialized Geriatric Centre.

The ECHO Care of the Elderly (COE): Dementia Series is designed for primary care providers and interprofessional teams in Ontario seeking to enhance their knowledge of comprehensive care for patients living with complex comorbidities, including dementia. Topics include prevention, screening, assessment, 3Ds, driving, caregiver support, and pharmacological approaches.

[Learn More and Register](#)

To explore sponsorship opportunities with the Canadian Home Care Association newsletter, please reach out to chca@cdnhomecare.ca

The Canadian Home Care Association (CHCA) advances excellence in home care through leadership, advocacy, awareness and knowledge. On behalf of our membership across Canada we work to promote our vision of accessible, responsive home care and community supports which enable people to stay in their homes with safety, dignity and quality of life.



Association
canadienne de soins
et services à domicile

[Accueil](#) / [Adhésion](#) / [Contacter](#)



ACSSD contacte

ACSSD Spotlight

L'ACSSD vous souhaite de joyeuses fêtes

Avec la fin de l'année 2025, l'Association canadienne de soins et services à domicile souhaitons nos vœux chaleureux à nos membres, partenaires et la

Témoignage des soins à domicile

Petit Déjeuner sur la Colline : Présenter les soins palliatifs aux décideur.euse.s politiques fédéraux et fédérales

Daniel Nowoselski, Gestionnaire principal,
Défense de l'intérêt public, Société
canadienne du cancer

communauté des soins à domicile. Nous espérons que cette saison vous permet de prendre un peu de repos, et vous apportera de la joie et du temps avec vos proches. Merci pour votre dévouement aux soins et services à domicile et en communauté à travers le Canada. Nous avons hâte de continuer notre travail ensemble en 2026.

Journée nationale des soignant.e.s – Notez la date

Marquez votre calendrier pour le 7 avril 2026! Nous fêtons la Journée nationale des soignant.e.s et soulignons le rôle vital qu'ils jouent à travers le Canada. Plus de détails à venir. Si vous voulez en apprendre plus ou contribuer pour cette journée, veuillez contacter chca@cdnhomecare.ca



Cheryl Spencer, Directrice générale intérimaire, Association canadienne de soins palliatifs



Sarah Adams, Responsable des politiques et du plaidoyer, ACSSD

L'Association canadienne des soins et services à domicile (ACSSD), la **Société canadienne du cancer (SCC)** et **l'Association canadienne de soins palliatifs (ACSP)**, ainsi que d'autres membres de la **Coalition canadienne des soins palliatifs (CCSP)**, étaient fières d'organiser le Petit Déjeuner sur la Colline, tenu le 19 novembre 2025, au Centre National des Arts à Ottawa. Cet événement de plaidoyer a réuni des membres de l'ACSSD, leaders en santé, fournisseur.euse.s de soins, soignant.e.s et décideur.euse.s politiques fédéraux et fédérales afin de souligner le besoin urgent pour un investissement continu en soins palliatifs dans l'ensemble du Canada.

[Lire la suite](#)

Mise en valeur des membres

Spectrum apporte les soins à la communauté grâce au programme des centres iHelp de WTOHT

Spectrum Health Care

Lancés en octobre 2024, les centres iHelp au Toronto Community Housing fournissent des services de soins essentiels aux résident.e.s de 100 High Park Avenue, rapprochant les soins aux domiciles et à la communauté. Spectrum, un partenaire de WTOHT, offre des services d'infirmerie pour quatre à six patient.e.s par jour, améliorant le bien-être physique, mental et émotionnel des résident.e.s.

[Lisez-en plus sur le programme](#)

Pour plus d'informations, veuillez contacter :

communications@spectrumhealthcare.com

Le rétablissement de Bella – Le programme Sunnybrook-à-Domicile VHA Home HealthCare

Suite à une chute traumatique, Bella a reçu des soins aigus au Centre des sciences de la santé Sunnybrook. Au moment de la décharge, elle a pu faire la transition grâce au programme Sunnybrook-à-Domicile de VHA Home HealthCare, assurant que Bella reçoive les soins experts dont elle avait besoin pendant sa récupération à domicile.

[Lien vers l'histoire complète](#)

Contact : Tracey Turriff, tturriff@vha.ca, 416-565-8483

Le programme Extra-Mural du Nouveau-Brunswick

Services de santé Medavie Nouveau-Brunswick

Le programme Extra-Mural du Nouveau-Brunswick a proposé un modèle pour le soin des plaies avec des IA spécialistes offrant du soutien aux patient.e.s et aux clinicien.ne.s. Parmi les avantages se trouvent des résultats de récupération améliorés, une réduction de complications, une expertise clinique améliorée et des pratiques optimales et constantes. Fort de ce succès, le PEM implémentera un cadre provincial de soins de plaies pour les soins à domicile à travers le Nouveau-Brunswick en 2026. Contact: Marise Auffrey: marise.auffrey@medavienb.ca

L'appareil geko® : Des stratégies avancées pour les plaies aux membres inférieurs – Série 2026

Perfuse Medtec

Dr. Michael Stacey, Dr. R. Cary Sibbald et Dr. Robyn Evans

Perfuse Medtec Inc, en partenariat avec Infirmières spécialisées en plaies, stomies et continence Canada (ISPSCC) et l'Association canadienne des soins et services à domicile (ACSSD) offriront une série webinaire mensuelle. Trois clinicien.ne.s mondialement reconnu.e.s discuteront de stratégies pour les soins de plaies aux membres inférieurs.

Accédez au site du webinaire de l'ISPSCC

Pour plus d'informations, veuillez vous rendre à : <https://www.gekocodevices.com/>

Northwood renforce la sécurité psychologique dans les soins à domicile, un mercredi à la fois

Northwood Homecare

Dans le contexte d'un projet pilote plus large sur la sécurité psychologique, Northwood Homecare a lancé les Wellness Wednesdays. Pendant une année entière, l'effectif a reçu des messages de bien-être en mi-semaine, leur rappelant de prendre le temps pour la détente, la socialisation et le soin de soi. Du « wellness bingo » aux défis pour mieux s'hydrater et dormir, les employé.e.s ont adoré recevoir ces conseils sur le repos et le soutien de leur bien-être.

Pour plus d'information, veuillez contacter la codirectrice du projet

Kim.Almeida@nwood.ns.ca.

Découvrez la formation de soins palliatifs essentielle pour les professionnel.le.s des soins à domicile

Pallium Canada – LEAP soins à domicile

LEAP soins à domicile de Pallium Canada est un cours en-ligne dynamique et interprofessionnel qui apporte des compétences pratiques en soins palliatifs pour les équipes de soins à domicile, y compris les FSP et les aides de soins. Des filières d'apprentissage adaptées stimulent la confiance des apprenant.e.s pour gérer les symptômes, communiquer efficacement et soutenir les patient.e.s qui subissent des maladies contraignantes à domicile et leurs familles.

Apprenez-en plus sur LEAP soins à domicile

Lancement de la série Mesures contextuelles liées aux systèmes de santé de l'ICIS

Institut canadien d'information sur la santé

La série Mesures contextuelles liées aux systèmes de santé de l'ICIS synthétise des data de santé importantes afin de fournir un aperçu clair sur les système de chaque province et territoire. Les profils comprennent de la data provenant de l'ICIS ainsi que d'autres ressources fiables et traitent de soins hospitaliers, soins à long terme, populations, santé de populations et les déterminants de la santé.

Explorez

L'appareil geko® : Réduire l'impact environnemental des soins de plaies chroniques

Perfuse Medtec

La gestion de plaies aux membres inférieurs engendre une consommation considérable de temps de la part des infirmier.ère.s pour traiter les plaies, de temps de voyage dans la communauté afin de donner les soins, et de déchets médicaux qui se retrouvent dans les décharges. L'appareil geko® peut mitiger ces problèmes. Une analyse basée au Royaume-Uni a comparé les Normes de Soins (NDS) aux NDS et geko®, et a démontré une réduction de visites hospitalières de 89.6%, de coût de 64% et de déchets médicaux envoyés à la décharge de 87%.¹

1. Data disponible sur FirstKind Ltd /NHS foundation Trust UK

Questions : info@perfusedmedtec.com

Projet ECHO : Les fournisseurs de soins personnels ***Reconnaître la personne derrière le comportement : Comment répondre avec compréhension et soin***

14 Janvier, 2026 | 12-13h Est

Les comportements réactifs sont l'expression de besoins non-comblés ou de détresse, et ils présentent aux fournisseur.euse.s de soins une opportunité importante pour reconnaître, répondre et ajuster les soins. Le fait de reconnaître et de répondre efficacement en fonction sont essentiels afin de mitiger le risque et d'assurer que le respect et la qualité de vie restent au centre des soins. Apprenez des manières pratiques pour réduire le stress, éviter que les situations s'empirent et appuyer des soins empathiques et centrés sur la personne.

[Lien d'enregistrement](#)

Projet ECHO : Soins intégrés aux personnes âgées ***Évaluer la fragilité en soins complexes : Équilibre entre le risque, le jugement et la planification de soins***

21 janvier, 2026 | 12-13h Est

L'évaluation de la fragilité va au-delà de la grille, c'est une conversation qui doit renseigner la planification des soins. Cette session explore la fonction d'outils tels que l'Échelle visuelle de fragilité pour soutenir l'évaluation constructive, le rôle du jugement professionnel et l'importance de comprendre comment les adultes plus âgés perçoivent le risque. En se basant sur le programme « Dignity of Risk » nous examinerons comment le dialogue respectueux et la planification proactive peuvent réduire le stigma, amplifier l'engagement et soutenir les décisions basées sur la personne en soins à domicile et en soins primaires.

1 crédit d'Activité Certifié de Mainpro+DM

[S'inscrire dès maintenant](#)

À ne pas rater

À venir : Norme nationale du Canada sur les soins à domicile et le soutien à domicile de l'Organisation des normes en santé

L'Organisation des normes en santé lance une nouvelle Norme nationale du Canada sur *les soins à domicile et le soutien à domicile* en janvier 2026. Celle-ci concerne divers besoins en soins à domicile, pour les client de soutien et pour les partenaires de soins, la sécurité en milieu professionnel, l'amélioration de qualité continue et plus encore.

[Enregistrez-vous afin d'être tenu au courant de la sortie publique](#)

Pétition parlementaire pour les soins palliatifs au Canada

L'ACSSD est un membre fier de la Coalition canadienne des soins palliatifs (CCSP), un regroupement de plus de 30 organisations nationales qui sont engagées dans l'amélioration des soins palliatifs pour tout le monde au Canada. Nous croyons que le moyen d'atteindre des soins palliatifs de haute qualité pour tout.e.s les canadien. ne.s est d'avoir une stratégie bien financée, durable et nationale, et que cette stratégie doit avoir comme priorité les soins palliatifs à domicile. Pour ce faire, le comité de sensibilisation de la CCSP a lancé une pétition parlementaire qui appelle le gouvernement fédéral à renouveler son engagement envers les soins palliatifs en investissant 29.8 millions de dollars en plus afin de continuer à implémenter le Cadre sur les soins palliatifs au Canada.

[Signez la pétition](#)

Engagez-vous



ECHO Soins des aîné.e.s : Série sur la démence

ECHO SDA est un programme financé par le ministère provincial de la santé et livré par Baycrest, en partenariat avec le Centre gériatrique spécialisé du Nord-Est.

Le projet ECHO Soins des aîné.e.s (SDA) : Série sur la démence est conçue pour les fournisseur.euse.s de soins primaires et les équipes interprofessionnelles en Ontario qui cherchent à améliorer leur savoir sur les soins compréhensifs pour les patient.e.s vivant avec des comorbidités complexes, y compris la démence. Les sujets comprendront la prévention, le dépistage, l'évaluation, 3Ds, la conduite, le soutien des soignant.e.s et les approches pharmacologiques.

Apprenez-en plus et enregistrez-vous

Pour en savoir plus sur les possibilités de parrainage avec l'infolettre de l'Association canadienne des soins et services à domicile, veuillez contacter chca@cdnhomecare.ca

L'Association canadienne des soins à domicile (ACSD) favorise l'excellence dans le domaine des soins à domicile grâce à son leadership, à ses activités de défense des intérêts, à la sensibilisation et à la diffusion des connaissances. Au nom de nos membres partout au Canada, nous travaillons à promouvoir notre vision de soins à domicile et de soutiens communautaires accessibles et adaptés, qui permettent aux personnes de rester chez elles en toute sécurité, dans la dignité et avec une bonne qualité de vie.



Canadian Home Care Association | 2000 Argentia Rd. Plaza 3 Suite 302 | Mississauga, ON L5N 1W1
CA

[Unsubscribe](#) | [Constant Contact Data Notice](#)